
Geachte raad,

In oktober 2022 heeft u gevraagd om onderzoek te doen naar de installatie van een 
kinderburgemeester. Met deze brief informeren wij u over de resultaten van dit 
onderzoek.

Het onderzoek is uitgevoerd in het kader van de werkzaamheden van de aanjager 
jongerenparticipatie. Er zijn gesprekken gevoerd met basisscholen in de gemeente 
Heerenveen en het jongerenwerk / Caleidoscoop. Daarnaast zijn omliggende gemeenten 
bevraagd over de benodigde investeringen om een kinderburgemeester aan te stellen. 
Ook is gesproken met de coördinator van het Nationaal Genootschap van 
Kinderburgemeesters (NGKb) over de opzet, achtergrond en (mogelijke) doelstellingen 
van het instellen van een kinderburgemeester.

Een kinderburgemeester is een manier om invulling te geven aan het VN-
Kinderrechtenverdrag. Hierin staat dat kinderen de mogelijkheid moeten krijgen om mee 
te praten over zaken die hen in hun dagelijks leven (persoonlijk) aangaan.
Deze invulling vraagt volgens bijvoorbeeld Caleidoscoop, jongerenwerk en docenten in 
het basisonderwijs om méér dan een representatieve rol voor een kinderburgemeester. 
Een dergelijke rol vraagt – in de begeleiding van de kinderburgemeester – ook meer 
ondersteuning vanuit de ambtelijke organisatie. 

Uit gesprekken met omliggende gemeenten blijkt dat de organisatie van verkiezingen 
van een kinderburgemeester een evenement op zich is. Hierbij is betrokkenheid van 
scholen, gemeenteraad en het college van B&W gewenst. In de begeleiding van de 
kinderburgemeester maakt elke gemeente andere keuzes; waarbij soms de 
gemeenteraad een voortrekkersrol heeft, soms een team Jeugd en Onderwijs en soms 
een team communicatie.

Echter om een gedegen keuze te maken voor invoering van een kinderburgemeester 
ontbreekt het ons aan een belangrijke stem: die van kinderen zelf!
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Als we werkelijk recht willen doen aan de stem van kinderen in onze gemeente, dan 
moeten we hen ook bevragen hoe zij willen meepraten en betrokken willen zijn bij de 
gemeente Heerenveen. Dat betekent ook dat wij een dergelijk gesprek niet vooraf 
moeten invullen, maar de jeugd zelf een kans moeten geven om juist wel of juist niet 
voor een kinderburgemeester te kiezen. Wellicht vindt de jeugd in Heerenveen wel dat 
het op een hele andere manier moet – maar dat weten we pas als we hen bevragen.

Dit sluit geheel aan bij de bevindingen van de aanjager jongerenparticipatie in andere 
trajecten. Wij werken daarom aan een raadsvoorstel, waarin wij u vragen om het 
schooljaar 2023-2024 te gebruiken als een onderzoeksjaar waarin we samen met de 
jeugd in onze gemeente een jongerenberaad opzetten. Hierin leggen we ook de 
benoeming van een Kinderburgemeester als vraagstuk aan de kinderen zelf voor. Het 
raadsvoorstel mag u in oktober verwachten.
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